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Doamnelor, domnilor senatori

La aproape o săptămână de la mediatizarea cazului aplicării 
hotărârii de adopție internațională a fetiței din Baia de Aramă încă nu s
au stins efectele, dezbaterile și chiar protestele colective.

Vin cu această declarație politică, acum, când aspectul de scandal 
public și mediatic s-a diminuat și situația poate fi analizată cu calmul, 
atenția și delicatețea cu care trebuie să tratăm dramele copiilor noștri. 
Doar că, în acest sens, trebuie reținute câteva aspecte.

S-a manifestat o grabă nepermisă în pronunțarea hotărârii de 
adopție și punerea acesteia în executare, pentru că nu s-a ținut cont de 
opinia și voința copilului.

Recurgerea la forță pentru a târî pe jos și a smulge un copil din 
familia maternală este ilegală și intolerabilă. Sper să fie trași la 
răspundere toți cei care au participat la procesul de ridicare și abuzare a 
copilului.

Procesul de adopție trebuie să fie integral transparent și toate 
părțile implicate - părinții sau, în lipsa acestora, rudele biologice, 
părinții maternali, copilul în cauză, familia care adoptă și celelalte 
instituții cu atribuții legale în materie, trebuie aduse la o înțelegere, 
punând așa cum cere legea în centrul atenției interesul superior al 
copilului. La rândul său, monitorizarea post-adopție trebuie scoasă de 
sub zodia formalismului și făcută operațională și, de asemenea, 
transparentă, inclusiv prin ascultarea opiniei copilului adoptat.

Cazul de adopției de la Baia de Aramă trebuie reluat de la capăt și 
finalizat, atât cu respectarea procedurilor legale, cât și cu grijă față de 



sentimentele datorate copilului de părinți, tutori și persoane publice 
responsabile de viața și buna creștere a copiilor aflați în dificultate.

Este remarcabilă hotărârea tuturor instituțiilor, demnitarilor și a 
opiniei publice de a aduce îmbunătățiri atât procesului de adopție - 
națională și internațională - cât și modalității de punere în execuție a 
hotărârilor judecătorești în această materie, pentru ca drame, precum cea 
din Baia de Aramă, să nu se mai repete.

Cu sentimente de mamă, femeie și persoană publică am admirat 
copii și tinerii, locuitorii din Baia de Aramă și din localitățile învecinate, 
pentru solidaritatea manifestată față de zbuciumul și soarta fetiței 
adoptate și luată cu forța din familia maternală. Îi felicit și le mulțumesc 
românilor care s-au dovedit admirabili și de această dată.

Adresez mulțumiri, totodată, și mijloacelor media care ne-au adus 
la cunoștință și au dezbătut pe larg cazul de față. Aceasta, în ciuda unor 
opinii care sugerau că nu trebuie mediatizată drama unui copil, a 
acuzelor că aceasta este speculată politic sau că ar fi vorba de manipulări 
și false informații.

Suntem în fața unui caz care a stârnit interes, indignare și revoltă 
în toată societatea românească, inclusiv în rândul milioanelor de copii și 
tineri. Părinții și, după începerea școlii, cadrele didactice s-ar cuveni să 
trateze cu grijă acest caz, să-l discute cu elevii, iar copii trebuie 
informați corect despre ce se va întâmpla cu această fetiță și în general 
cu semenii lor aflați în dificultate.

Personal, voi urmări rezolvarea umană și legală a situației fetiței 
care a făcut obiectul evenimentelor din aceste zile și, alături de ceilalți 
colegi parlamentari, îmi exprim disponibilitatea de a contribui, în 
continuare, la îmbunătățirea legislației și a practicilor de adopție și 
tratare a copiilor aflați în nevoie.

Senator PSD de Neamț,
Emiția Arcan\
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